
Khutba, 27.10.2023 
Kallelse till mänskligheten 

حٖيمِ  حْمٰنِ الرَّ ِ الرَّ  بِسْمِ اللّٰه

ي احَْسَنِ تقَْوٖيمٍؗ ﴿ ( نْسَانَ ف ٖ ﴾ ثمَُّ رَدَدْناَهُ اسَْفَلَ سَافلِٖينََۙ  ٤لَقَدْ خَلَقْناَ الِْْ
﴿٥﴾  ﴾ 

 ِ  :صلى الله عليه وسلم عَنْ أبَِى هرَُيْرَةَ قَالَ: قَالَ رَسُولُ اللَّه

 «  [...]مَا مِنْ مَوْلُودٍ إلَِّْ يُولَدُ عَلَى الْفِطْرَةِ  »

 
Kära muslimer! 
Människans liv är värdefullt och måste skyddas. För 
människan får sitt värde genom att vara en skapelse 
av Allah (swt). Varje individ föds med ett naturligt 
tillstånd, vilket är hederligt. Rasulullah (sav) har 
påpekat människans värde genom att säga att varje 
människa föds med det naturliga tillståndet, alltså 
tillståndet som denne skapades på1. Att en människa 
är skapad och är vid liv är så klart en del av Allahs 
barmhärtighet. Dessutom har människan nått en 
högre nivå än bergen och alla andra skapelser 
genom att vara mottagaren av Guds uppenbarelser. 
 
Genom historien bjuder uppenbarelsen människan 
till att hitta samma gemensamma punkt. Trots alla 
skillnader mellan olika folkgrupper så berättar Allah 
(swt) anledningen till detta genom versen: “och Vi 
har samlat er i folk och stammar för att ni skall 
lära känna varandra.”2. Våra skillnader är en 
påminnelse av Guds barmhärtighet över oss. 
 
Värdefulla syskon! 
Tyvärr, människan har gått långt ifrån kallelsen, 
som kommer både från sitt naturliga tillstånd, och 
från uppenbarelsen som nått profeterna. Hur ska vi 
annars förklara anledningen till så mycket hat och 
fiendskap och krig i den tid vi lever nu? Så som vi ser 
tecken på versen: “Vi har sannerligen skapat 
människan i den bästa skepnad” ser vi även 
tecken på versen: “men därefter låtit henne 
sjunka lägre än de lägsta”3 i den tid vi lever nu. 
 
Människan förnekar värdet hos sin skapelse och 
förtrycker och försvårar livet för andra människor. 
Att förneka det naturliga tillståndet i sin skapelse är 
det största plågandet som man kan göra sig själv. 
Eftersom människan blivit främmande för sin egen 
skapelse, kan denne inte heller leva med andra 
människor i fred. 
 

 
1 Buhârî, Tefsîr, 2 
2 Hucurât suresi, 49:13 
3 Tîn suresi, 95: 4-5 

 
Ärade muslimer! 
De händelser som uppstått och fortsätter uppstå i 
två veckors tid krossar våra hjärtan. De liggande 
barnkropparna bland förstörda husen och gråtandet 
och skriken från föräldrarna har nått himmelen, 
detta visar oss klart att människan inte nått någon 
framgång, så som man påstår ha gjort i detta 
århundrade. Händelserna visar att människan 
förlorat alla sina känslor och medlidande. 
 
Vi bekymrar oss över vart människan är på väg när 
allt tyranni uppstår framför ögonen på hela 
mänskligheten, och hur oskyldiga drabbas och 
rättigheterna bara glöms bort, och samtidigt bemöts 
av stor ignorans. Allah (swt) säger: “Av denna 
orsak föreskrev Vi för Israels barn att om någon 
dödar en människa, som inte själv har dödat 
någon eller försökt störa ordningen på jorden 
och sprida sedefördärv, skall det anses som om 
han hade dödat hela människosläktet. Och om 
någon räddar ett människoliv, skall det anses 
som om han hade räddat hela människosläktet. 
Trots att Våra sändebud har kommit till dem 
med klara vittnesbörd, fortsätter många bland 
dem att begå ohämmat övervåld på jorden.”4 
 
Kära syskon!        
Islam kallar hela mänskligheten till befrielse. Om vi 
inte uppnår fred på detta jordeliv, bör vi inte 
förvänta fred i nästkommande. Vi anser oss själva 
som ansvariga för varje människas rätt till liv och 
därför kallar vi in hela mänskligheten, än en gång, 
till Koranens eviga kallelse. 
 
Om vi inte får människolivet att levas i fred i 
områden där människor lever förtryckta i nu, ska vi 
inte prata om att vi lever ett hederligt liv. Därför 
kallar vi hela mänskligheten till att förstå sitt värde 
utifrån värdet som Skaparen (swt) själv har gett till 
denne, och agera  utifrån det. 

 
4 Maide Suresi, 5:32 


